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Protokół Nr 212021

ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy

odbytego w dniu llczerwca 2021roku

w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Fałkowie.

Ad pkt 1.

Posiedzenie otworzył Przewodniczący Rady Gminy Piotr Gonerka i na
wstępie powitał członków Komisji.
Stwierdził, ie na stan 15 członków Komisji zgodnie z list4 obecności
w posiedzeniu udziaŁ bięrze 15, co stanowi quorum do podejmowania
prawomocnych decyĄi.

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokółu .

Następnie Przewodn iczqcy Komisj i powitał:
- Wójta Gminy Henryka Koniecznego,
- Sekretarza Gmlny Barbarę Badelsk4,
- Skarbnika Gminy Annę Wajnberger,

Lista obecności stanowi załączniknr 2 do niniejszego protokółu.

Ad pkt 2.

Wraz z zaproszeniami uczestnicy posiedzenia otrzymali proponowany
porzqdek posiedzenia w zwiqzku z tym Przewodniczqcy Rady Gminy zwróclł
się o zgł"aszanie zmian do tego porzędku.
Do proponowanego porz4dku nikt nie zgłaszał zmian, więc zostat przyjęty .,
jedńogłośnie i stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokółu w następuj4cym
brzmieniu:

1. otwarcie posiedzenia i stwierdzęnle quorum.
2. Przyjęcie porzędku posiedzenia.
3. Przyjęcie protokółów Zpoprzednich posiedzeń Komisji.
4. Przedstawienie i dyskusja nad Raportem o stanie gminy 2a2020 rok.
5. Rozpatrzenie pisma oSP Fałków w sprawie nadania imienia straznicy.
6. Rozpatrzenie pisma w sprawie przedłuzenia ulicy Modrzewiowej

w Fałkowie.
7, Wnioski, zapytania i sprawy róŻne.
8. Zakonczenie posiedzenia. 5Ę
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Ad pkt 3.

Przystępiono do przyjęcia protokółów, począwszy od Komisji
Rewizyjnej. Nie zgt'oszono zadnych uwag do Protokótu Nr 412021 z ostatniego
posiedzenia Komisji Rewizyjnej z dnia27 maja202I roku i został' jednogłośnie
ptzyjęty.
Następnie nie zgłoszono izadnych uwag do Protokółu Nr 3l202l z 26 kwietnia
202I roku z posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego i został on
j edno gło ś nie przyjęty .

Do Protokółu I]r 31202| z dnta 23 kwietnia 2021 roku z posiedzenia Komisji
Spraw obywatelskich równiei nie wniesiono uwag i został on przyjęty
jednogłośnie.

Ad pkt 4.

w tym punkcie Przęwodn|CzqCy Rady Gminy oddał prowadzenie
posiedzenia Przewodnicz4cenru l(omisji Rewizyjnej Grzegorzowi Baranowi'
który poprosił Sekretarz Gminy panię Barbarę Badelskę o przedstawienie

,,Rapofiu o stanie Gminy Fałkow za 2a20 rok''. Podkreślił,, ię raport zastał
ptzekazany Radzie Gminy w Fałkowie w terminie do 3l maja bieżqcego roku.
Pani Sekretarz streściła pokrótce zawałt.aśc Rapor1u" Przewodniczący RG dodał'
ze raport jest opublikowany na stronie BIP Gnriny Fałkow i oczywiście jęśli
radni maję takie zyczen\e to otrzymaj4 go równiez W wers"ii papierowej'
Dyskusja nad rapor1em odbędzie sie na sesji absolutoryjnej.

Ad pkt 5.

" W tym punkcie prowadzenie przeiqł PrzewodnrczqCy Konrisji Spraw
obywatelskich,. który odczytał pismo Zarzqdu oSP w Fałkowie rł' sprawie
nadania irnienia rodziny Jakubowskich nowo wybudowanej rerrrizie r,ł'Fałkowie.
Jako pierwszy głos zabrał radny Grzegorz Zganiacz' który jest prezesern oSP
w Fatkowie i powiedział, Ze po wie1u przemyśleniach Zarząd stwierdził, ze na

razie nie będę czynić starań o nadawanie irnienia' ponier,vaz straz ma ł4czyc
społeczeńStwo, nie dzięlić, a było wieię rÓznych zdan w tynr temacie"

Radny Jan Rutowicz podkreślił, ze jeśli juz nadawac imię obiektom
strazackim, to raczej uhonorować kogoś Z powojennych dziataczy W tej
dziedzinie.

T.,iastępnie Przewodniczący Rady Gminy Piotr Gonerka zapytał radnego
Grzegorza Zganiacza jaka część drulrów strazaków i społeczeństwa brała udziat
w dyskusju'h .'u temat nadania irnienia remizię oSP. W odpowiedzi .uf*y
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Grzegorz Zganiacz stwierdził, Że raczej niewielka częśc, bo wniosek pojawił się
stosunkowo niedawno i nie było czasu na Szerokie konsultacje. Radna Elzbieta
Ślirvińska stwierdziła, ze lepiej by mieszkańcy.opowiedzieii się w tyrn tenracie.
Radna Maryla Domańska zaproponowała, ze byc moze lepiej na|eży usytuować
jakąś tablicę pamiątkową.

Przewodn|cz4Cy Rady Gminy odnoszqc się do uzasadnienia
przedstawionego przez oSP wniosku podkreślił, ze straz twotz4 strazacy,
ludzie, ktorzy poświęcają swoje zdrowie, swój czas.?rzęz 100 lat istnienia oSP
więle osób było strazakami, czasem cate rodziny z pokolenia na pokolenie.
Nadanie imienia nie było szeroko konsultowane ze strażakami, a uwaza, ze
nalezy się liczyć z ich zdanienr i jest przeciwny nadawaniu imienia no\Ą/o

powstałej remizie. Dotarły równięz do niego głosy mieszkańców Fatkowa,
ktorzy sę kategorycznie przeciwni temu wnioskowi.

Głos zabrat radny Jarosław Kaczmarek, który podkreślit' zę kaŻdy
z radnycb ma równe prawo i jego wypowiedż. jakr: łnieszkańca gminy rrrusi być
wysłuchana. Stwierdził on, Że jest mocno przeciwny nadawaniu imienia
straznicy, poniewaz wiele ludzi poniosło straty będ4c w stuzbie ,,u panóW'',
i naprawdę nie widzi zadnego uzasaclnienia dla tego wniosku. Zapytał się ilu
straznicom w Polsce zostato nadane imię. Radny Grzegorz Zganiacz
odpowiedział, Że około 30 % straznic W naszym kraju nosi czyje ś imię.

Radny Kaczmarek stwięrdził, iQ podejrzewa, ze osoby, ktore nie
mieszkaję na terenie naszej gminy chc4 dyktować pewne warunki i .iest
przeciwny, zeby jakimkolwiek budynkom pubiicznyln, Czy nieruchomościorn
nadawać imię rodziny Jakubowskich.

Radna Agnieszka Zenka - Zganiacz stwierdzita, ie inicjatorem nadania
tego imienia była węska grupa osób i zanim ta propozycja została opublikowana
w Internecte, na|ezało o zdanie zapytac samych strazaków.

Przewodniczqcy Rady Gminy nawiązujqc do dyskusji, mimo Że nie
dotyczy to stricte omawianego wniosku, stwierdził ie zdarzą4 sie sytuacje
kiedy to osoby z zewnetrz, nie będęce obecnie naszymi mieszkańcalni opluwaję
gminę czy Radę Gminy i uwaia, zę radni zobawi4zani sę bronić jej dobrego
imienia. Jęzeli ktoś umieszcza w rnediach społecznościowych gify ośmieszajęce
Radę Cminy lub gminę to taka osoba powinna wiedzieć' zę nie tna na to

pozr,volenia Rady Glniny. Niektórzy samoistnie zrobili się recenzentami gminy,
nie znaj4c meritum wielu Spraw. Przewodniczqcy przypomniał wszystkirn' ze
Kornisia Rewizyjna, która jako pierwsza rczpattywała omawiany wniosek, była
jednogłoŚnie przeciwna.

v/ tym rniejscu zabrat gtos Wójt Gminy Henryk Konieczny, ktory
podzielił zdanie radnych, że jest przeciwny nadawania imienia nowej straznicy.
Wolatby, żeby straz była inicjatorem np. jakiejś tablicy parni4tkowej, która
wymieniataby osoby zasłuzone d1a miejscowej oSP.
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Radny Grzegorz Zgantacz odpowiedztał, Że taka tablica 'juŻ istnieie i jest
wystarczająca.

Radna Agnieszka Zenka - Zgantacz stwierdz{,a, ze nie mozerny pozlł'olić
na opluwanie gminy, ale powinniŚmy być otwarci na tych, ktotzy tuta1 nie
mieszkają, a chcę wnieść coś dobrego. W dobrej wierze powinniśmy
wspołpracowac z takimi osobami.

Przewodnicz4cy Rady Gminy odpowiedztał, ie tu nie chodzi o zan"rykanie
się, jak najbardziej nalezy sfuchać róznych ludzi i ich opinii, ieŻe|i ktoś go
krytykuje, CZy krytykuje innych radnych to ma takie prawo i to go nie dziwi,
jednakze nikt nie ma prawa obraiać, poniewai radny reprezentuje gminne
społeczeństwo.

Podsumowuj4c dyskusję Przewodniczqcy stwierdziŁ, ze RG powinna
określić swoje stanowisko w przedmiotowej sprawie i ucizielić odpowiedzi" Po
wysłuchaniu wszystkich wypowiedzi proponuje przegłosować wniosek o

odrzucenie wniosku oSP Fałków z następujqcym uzasadrrieniem: ''Rada Gminy
w Fałkowie nie neguje zastug rodziny Jakubowskich dla Fałkowa, jednakze jest
przeciwna nadawaniu imienia".

W gtosowaniu 14 radnych byto ,,2a" odrzuceniem propozycji nadania
imienia, 1 radny ,,Wstrzymał się', od gtosu. odpowiedź Racly Gminy dla oSP
Fałków ma być spotządzona na piśmie i doręczona prezesowi oSP Fałków.

Ad pkt 6.

Następnie prowadzenie obrad przej4ł Przervodniczqcy Komisji Rozwoiu
Gospodarczego Jan Rutowicz, który poprosił radnego Piotra Gonerkę
o odczytanie pisrna mieszkańców ulicy Modrzewiowej w sprawie przedłuzenia
tej ulicy. Po przeczytaniu radny, a zarazem Przewodniczqcy Rady Gminy
powiedział, Że Komisja była na wiz1i lokalnej w czasie marcowego'
wyjazdowego posiedzenta t zapoznala się z przedstawioną w. piśrnie sytuacją.
Dodał, ze na tęrenie naszej gminy jest duzo takich mie.isc, ktorę stanowi4
prywatne drogi. Wiele osób by chciato, by gmina przejęta ich grł-lnt,

a w następstwie poprawiała infrastrukturę, dlatego powinniśmy zastanowić się

.iak rozwi4zać t,ego typu problemy rnaj4c na uwadze równiez budzet gminy.

Radna Anna Pluta stwierdziła, ie gdyby Sama miała taki wybór, ta tez
wolałaby oddać grunt by gmina wykonała oświetlenie, pobocza czy remonty'

Radny Grzegarz Baran powiedziaŁ, ze osoby kupując grunt i budynki,
robili to świadomie, wiedząc, ze nie maj4 dojazdu w postaci drogi gminnej.
W jego rrriejscowości tez z pewnością są osoby, które oddałyby wtasny grunt dla
gminy, by im wybudować dojazd.

W tyrn miejscu głos zabrał radny Grzegorz Zganiacz, który dopowiedział,
ze dodatkowym problemerri dla tych mieszkancow jest fakt, Że w czasie opadów
woda spływa robi4c rozlewiskó, poniewaz nie ma tanr odwodnienia. Zi?.ną
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rawnięż mieszkańcy maj4 problerr Z odśniezaniem tego gruntu. Zdanięn
radnego powinniśmy iść do przodu i pomagać ludziorn w takich sytuacjach.

Wójt Henryk Konieczny stwierdz,ił, ze problerrr jest zŁozony, poniewaz
w czasie gdy budowano osiedle i ulicę Modrzewiow4, to onrawiany teren
stanowit ł4kę, nie był terenetn budowlanym. Takich miejsc mamy duzo na
terenie grniny, np. W Skórnicach, Plęskowicach, na Budach. Jezęli zaczniemy
przejmować takie tereny, musimy zabezpieczyc w budzecie niemałę środki na
intrastrukturę.

Przyst4piono do gtosowania, ttzech radnych byto ,,za,, przejęciem gruntu
w zasoby gminy, ośmiu radnych był.o ,,przeciw'', czwofo radnych ,,wstrzymało
się'' od głosu. Wniosęk mieszkańców ulicy Modrzewiowej został przez radnych
odrzucony.

Ad pkt 7.

W tyrn punkcie gł.os zabraŁa radna Agnieszka Zęnka * Zganiacz, któt'a
zastata prezesem oSP Starzechowice i oświadczyta, ze na ostatnim zebraniu
strazackim jednostka postanowiła przeznaczye do lzby Tradycii w Fałkowie
konny woz strazacki.

Wójt Henryk Konieczny podziękowat Za ten dar, który clla nriejscowości
ma znaczenie historyczne i sentymentalne. oznajmił, ze kustoszem spotecznyn.l
|zby, która potocznie zwana jest ,,nruzeum'' zostaŁ pan Konrad Barański, syn
załoiy ctel i Pań stw a Katar zyny t Zenobiusza B arań ski ch'

Następnie głos zabrał radny Bogusław Baftos, ktory zapytał', czy będą
usytuowane lampy na przedłuzeniu ulicy Czermińskiej w olszamowicach.
Wójt odpowiedzia| ie larnpy będę usytuowane tylko na istniejqcych słupach
jako uzupełnienie istniejącego oświętlenia. Na tym przedłuzeniu trzeba
wybudować nowe słupy, więc jest to da|sza Sprawa. Tam musi być dobudowa' a

nie uzupełnienie.

" W dalszym cięgu głos zabtat radny Jarosław Kaczmarek, który stwierdził,
ze wspólnie z sottysęm wsi Sulborowice wybudowaii bramki tworzqc boisko na
wiejskim gruncie. Zwtoctł się z prośbq o usytuowanię siatki ogrodzeniowej ocl

strony ulicy, poniewaz często piłka z boiska ił'ylatuje na ulicę i stwarza

niebezpieczęnstwo.
Następnie radny Jan Rutowicz zaproponował sesję wjazdową w miesi4cu

sierpniu lub wrześniu. Przewodniczqcy Rady Gminy odpowiedział, zę rozpatrzy
takq moz|iwość.

Radna Elzbieta Sliwińska zapytała czy jest mozliwośc przyjmawania osób
przęZ panię psycholog w Częrmnie dwa razy w miesięcu i co dalej ztak zwanĄ
,,Strug4'' w Częrmnie.

W sprawie pani psycholog odpowiedziała Sekretarz, ie ze względórv
finansowych W tym roku jest to niemozliwe, poniewaz wszystkie śroóki

5



Z funduszu przeciwalkoholowego przeznaczu|e Sę na funkcjonowanie 9

punktów-spot1owo * rekreacyjnych tzw. .,świetlic'' w okresie wakacyjnym.
W sprawie ,,Strugi'' Wójt odpowiedział, Że na najblizszym walnym

zęhrantu strazackim oSP Częrmno' strazacy podejrną decyzję w tej sprawie.
Radna Maryla Domańska podsunęła myśl, Że byc moze w miejscu ,,Strugi,,
zrobic analogiczne juk W Fałkowie miejsce do wypoczynku, Z oczkiem
wodnym' ławeczkarni i promenadę spacerowa. },{astępnie radna zapytała ca
dalej z dragq w kierunku Szreniawy.

Pan Wójt odpowiedział, Zę Starosta Konecki ma składac wniosek
w sprawie tej drogi w m-cu sierpniu biezęcego roku więc cierpliwie czekamy.

W dalszej części obrad radny crzegorz Zganlacz w irnieniu catej
jednostki oSP zaprosił wszystkich na uroczystości zwiqzane Z oddaniem
i poŚwięceniem nowej remizy strazackiej, nowego samochodu strazackiego
i wtączenia jednostki do Krajowego Systernu Ratowniczo - Gaśniczego w dniu
3 lipca o godz. 1 1oo.

Następnie Pani Skarbnik Anna Wajnberger omówiła projekt uchwały na

najblizszę sesję rady grniny W sprawie przebudowy wspólnie z porł'iatem drogi
powiatowej w nriejscowości Studzieniec.

Sekretarz Gminy Barbara Badelska omówiła projekty uchwał w sprawie
przeznaczenia środków na otwarcie 9 świetlic w miesiącach wakacyjnych oraz
ustalęnia ceny paliw za zwrat kosztów dla rodziców uczniów w roku szkolnym
2A2r t2422.

Na koniec tego punktu Pan Wójt W inrieniu wtasnym i Wojewody
Swiętokrzyskiego poprosił wszystkich o zachęcanie mieszkańców do szczepień
przeciwcovidowych.

Ad pkt 8.

" W zwtązku ze zrealtzowanięm porządku wspólnego posiedzenia Kornisji
Przewodniczqcy Rady Gminy Piotr Gonerka podziękował wszystkim za uóział,
i zarnknąt posiedzenie.

Na tym protokót zakofuczono.

Protokołowata:
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